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Zápis ze 6. zasedání Řídícího výboru MAP II 
 

Projektu Místní akční plán vzdělávání pro Hlučínsko západ II 
 CZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0009123 

 
 
Místo a čas konání: online přes Google Meet, 9. 6. 2021, zahájení ve 14 hodin 
 
Seznam účastníků: vizte printscreeny účasti 
 
Hana Paverová, vedoucí projektu MAP II, na začátku přivítala všechny přítomné 

a poděkovala za účast i dosavadní spolupráci, současně úvodem doplnila, že neúčastnící se 

členové Řídícího výboru (ŘV) byli z dnešního jednání řádně omluveni. Konstatovala, že 

Řídící výbor je usnášeníschopný, neboť je splněna podmínka přítomnosti nadpoloviční 

většiny všech členů. Následně byl představen program jednání, jenž je rovněž součástí – via 

e-mail zaslané – pozvánky. S přítomnými bylo dohodnuto, že ke schvalování jednotlivých 

dokumentů bude přistoupeno po prvním bodu programu, a to z důvodu avizovaného 

(nutného) dřívějšího odchodu některých členů z online jednání. Navíc informace zaznivší 

v prvním bodu tematicky konvenují s některými ze schvalovaných dokumentů.  

První bod programu byl věnován organizačním záležitostem, novinkám a informacím. 

H. Paverová na tomto místě nejprve informovala o (již dříve avizovaném) prodloužení 

projektu MAP II z pův. plánového ukončení k 30. 6. (nově) k 31. 12. 2021. Žádost 

o prodloužení byla na MŠMT postoupena v únoru/březnu letošního roku, kromě změny délky 

projektu z 3,5 roku na 4 roky byly rovněž přiloženy veškeré nezbytné dokumenty, které 

reflektovaly potřebné změny, aktualizace či návrhy na alternativní řešení aktivit 

nerealizovaných z důvodu nařízení související s pandemií Covid-19. Co se organizačních 

záležitostí týče, byl předběžně navržen termín dalšího jednání ŘV MAP - další setkání (zda-li 

online, či off-line bude záležet na aktuální epidemiologické situaci) se uskuteční 14. nebo 15. 

prosince letošního roku. S ohledem na skutečnost, že se bude jednat o poslední jednání ŘV 

v rámci MAP II, na němž dojde ke schválení finální dokumentace MAP, byli členové ŘV 

požádáni o poznačení si termínu a účast. Vyvstane-li potřeba uskutečnit ještě jedno 

průběžné jednání, bude vše domluveno v předstihu se členy ŘV. 

V dalším dílčím bodě byly stran H. Paverové podány stručné a shrnující informace 

k návaznému projektu MAP III (výzva k podávání projektů již byla vyhlášena a je průběžná). 

V porovnání s MAP II bude návazný MAP III kratší (max. do 11/2023), novinkou je také 

povinná spolupráce s projektem KAP, což je v každém případě možné hodnotit jako pozitivní 

a ku prospěchu věci. Nejvýraznější rozdíl však představuje o poznání menší objem 

finančních prostředků (cca čtvrtinový oproti MAP II), kvůli čemuž také zcela „vypadne“ 

aktivita Implementace, tj. realizace aktivit/akcí/projektů určených rozličným cílovým 

skupinám. MAP III, jak dodala H. Paverová, je tak mj. potřeba vnímat jako překlenovací 

období do MAP IV. Z dostupných (veřejně přístupných) informací je navíc zřejmé, že i přes 

rozhodnutí některého území neúčastnit se projektu MAP III, tomuto vyplývá několik 

podmínek a kroků, které budou muset být (svépomocí a na vlastní náklady) realizovány a 
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splněny. H. Paverová doplnila, že stejně jako přechozí dva MAPy, také MAP III by na území 

Hlučínska realizovala Místní akční skupina Hlučínsko. Přítomní členové ŘV MAP II vzali 

informace týkající se projektu MAP III na vědomí. 

Následně předala H. Paverová informace k nové podobě tabulek pro vyplňování investičních 

záměrů pro programové období 2021-2027 a při této příležitosti poděkovala školám a dalším 

organizacím za součinnost při jejich vyplnění a zajištění písemných souhlasů zřizovatelů. 

Uvedla, že nové tabulky jsou oproti stávajícím rozšířené - stávající tabulky se navíc svou 

podobou částečně liší napříč republikou, potažmo MAPy. Aktuální (nová) podoba tabulek 

bude však jednotná a závazná pro všechna území. H. Paverová podotkla, že i přes snahu 

zajistit potřebné zpřesňující informace a pokyny pro vyplňování nových tabulek, jsou 

informace prozatím kusé (v některých případech i lehce protichůdné) – schází výkladová 

metodika, která bude k dispozici zřejmě až na podzim letošního roku. Vzhledem ke 

skutečnosti, že ještě jedno zasedání ŘV do konce projektu MAP II proběhne, nové tabulky by 

teoreticky stačilo jakožto přílohu Strategického rámce přiložit až v rámci této aktualizace. 

Nicméně s ohledem na (hypotetickou) možnost vyhlášení výzvy IROP ještě ke konci roku 

2021 dochází – pro jistotu – ke schválení aktualizované verze tabulek stávajících a současně 

ke schválení investičních záměrů uvedených v nových tabulkách MMR. Nové tabulky se 

budou (na Regionální stálou konferenci) odevzdávat jak v excelu (tj. ve formě, v jaké členové 

ŘV MAP seznam investičních záměrů obdrželi), tak s podpisem pověřené osoby 

(předsedkyně ŘV MAP) ve formátu pdf. 

H. Paverová na tomto místě stručně shrnula proces komunikace s příspěvkovými a dalšími 

organizacemi i vzájemnou spolupráci při vyplňování. Bylo poznamenáno, že hlavní platformu 

získávání informací aktuálně představuje sekce FAQ na webu MŠMT, ohledně dodatečných 

informací byli stran zástupců MAS Hlučínsko kontaktování zástupci několika pověřených 

organizací – pro bližší informace, jak již bylo řečeno výše, je však potřeba vyčkat specifikace 

výzev IROP a příp. výkladové metodiky. Závěrem tohoto dílčího bodu bylo uvedeno, že další 

cyklus aktualizací investičních záměrů bude otevřen na přelomu září/října - v dostatečném 

předstihu, resp. tak, aby bylo možné aktualizované či nově přidané záměry nechat schválit 

zastupitelstvem obce. K tomuto H. Paverová dodala, že záleží vždy na zvyklostech té které 

obce – pro potřeby MAP je vyžadován písemný souhlas zřizovatele, jsou-li (musí-li být) 

tabulky s investičními záměry škol schvalovány radou či zastupitelstvem, je již interní 

záležitostí každé obce/města. 

V další části online jednání byly blíže představeny dokumenty, které byly členům ŘV MAP II 

zaslány v předstihu via e-mail a které budou v souladu s programem jednání schvalovány.  

Nejprve se pozornost zaměřila na dokument Strategický rámec MAP do roku 2023 (dále jen 

SR MAP). H. Paverová v úvodu projednávaného bodu zmínila, že nedošlo k zásadním 

věcným změnám v kmeni dokumentu – byly pouze doplněny (nové) informace od posledního 

schválení SR MAP. Dále došlo k aktualizaci příloh SR MAP, resp. jednotlivých investičních, 

případně neinvestičních záměrů mateřských a základních škol a dalších organizací 

a subjektů na řešeném území. Přílohou SR MAP jsou rovněž již – v prvním bodu jednání – 

zmíněné nové tabulky Seznam investičních priorit. 
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Dále byly stručně shrnuty informace k dokumentu Seznam a harmonogram plánovaných 

evaluací. K aktualizaci Seznamu, jak podotkla H. Paverová, dochází z důvodu situace okolo 

pandemie Covid-19, která znemožnila realizovat řadu aktivit MAP v plánovaném režimu 

a současně zapříčinila nutnost prodloužení projektu z původně zamýšleného ukončení k 30. 

6. (nově) k 31. 12. 2021. Na tomto místě byly reflektovány změny (aktualizace) oproti 

původně schválené verzi. 

Poté byly stručně představeny II. a III. Průběžná sebehodnotící zpráva. V tomto ohledu bylo 

mj. odkázáno na informace přiložené v textu průvodního e-mailu s přiloženými dokumenty. 

Po krátké reflexi jednotlivých dokumentů následovalo hlasování. (Fyzické) gesto zvednutí 

ruky nahradila v online formě možnost „Přihlásit se o slovo“. H. Paverová připomněla, že je 

ŘV MAP usnášeníschopný, neboť je přítomná nadpoloviční většina všech členů (18), 

zároveň byla ještě jednou ujasněna pravidla hlasování. 

1) H. Paverová předložila k přijetí první navrhované usnesení: „Řídící výbor MAP pro 

Hlučínsko západ II schvaluje aktualizovaný dokument Seznam a harmonogram plánovaných 

evaluací.“ 

Výsledek hlasování o schválení aktualizovaného Seznamu a harmonogramu plánovaných 

evaluací:  

o celkový počet hlasujících 18, pro 15, zdržel se 3, proti 0 (viz printscreen z 

14:27 hod) 

o pozn.: „zdržením se“ je míněn aktuální výpadek (např. vlivem špatného 

signálu) daného hlasujícího. 

Petra Hamelová na tomto místě informovala o nově připojené člence ŘV, celkový počet 

členů pro další hlasování je tak nově 19.   

2) H. Paverová předložila k přijetí druhé navrhované usnesení: „Řídící výbor MAP pro 

Hlučínsko západ II schvaluje dokument II. Průběžná sebehodnotící zpráva.“ 

Výsledek hlasování o schválení II. Průběžné sebehodnotící zprávy:  

o celkový počet hlasujících 19, pro 17, zdržel se 2, proti 0 (viz printscreen z 

14:31 hod). 

o pozn.: „zdržením se“ je míněn aktuální výpadek (např. vlivem špatného 

signálu) daného hlasujícího. 

3) H. Paverová předložila k přijetí třetí navrhované usnesení: „Řídící výbor MAP pro 

Hlučínsko západ II schvaluje dokument III. Průběžná sebehodnotící zpráva.“ 

Výsledek hlasování o schválení III. Průběžné sebehodnotící zprávy:  

o   celkový počet hlasujících 19, pro 17, zdržel se 2, proti 0 (viz printscreen z 

14:33 hod). 
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o pozn.: „zdržením se“ je míněn aktuální výpadek (např. vlivem 

špatného signálu) daného hlasujícího. 

4) H. Paverová předložila k přijetí čtvrté navrhované usnesení: „Řídící výbor MAP pro 

Hlučínsko západ II schvaluje dokument Strategický rámec MAP do roku 2023 včetně 

aktualizovaných příloh se seznamem investičních a neinvestičních záměrů.“ 

Výsledek hlasování o schválení Strategického rámce MAP do roku 2023 včetně příloh s 

investičními a neinvestičními záměry škol a dalších subjektů: 

o   celkový počet hlasujících 19, pro 17, zdržel se 2, proti 0 (viz printscreen z 

14:35 hod). 

o pozn.: „zdržením se“ je míněn aktuální výpadek (např. vlivem 

špatného signálu) daného hlasujícího. 

Stran H. Paverové a P. Hamelové bylo poděkováno za spolupráci při online hlasování 

i trpělivost při pořizování printscreenů. V další části jednání byli účastníci stručně seznámeni 

s pokroky v projektu a realizovanými a připravovanými aktivitami. H. Paverová na tomto 

místě nejprve odkázala na – koncem března – zaslané informace a výstupy všem členům ŘV 

MAP, mimo jiné se jednalo o odkaz na nástěnku Padlet (přehled vzdělávací nabídky pro 

zástupce ZŠ/ZUŠ/SVČ a další cílové skupiny) a přiložený soubor Přehled vzdělávací 

nabídky pro MŠ a rodiče. Aktuální, resp. aktualizovaná verze bude členům ŘV MAP zaslána 

jakožto jeden z výstupů dnešního jednání. Jak podotkla H. Paverová, ukázalo se, že forma 

webinářů, které z důvodu epidemiologické situace nahradily prezenční setkání, je kvitována 

jak ze strany rodičovské, tak pedagogické veřejnosti. Předpokládáme, že prezenčního 

setkání by se zúčastnili rodiče pouze z blízkého okolí od místa konání - díky webinářům se 

mohou účastnit rodiče z celého Hlučínska a téměř v jakémkoli počtu.  

Plánované aktivity určené primárně mateřským a základním školám byly z důvodu vládních 

nařízení a protipandemických opatření v uplynulém školním roce realizovány minimálně – 

v částečně omezené míře byly aktivity realizovány od září do první poloviny října, resp. do 

doby uzavření škol. Některé školy vstoupily již do nového školního roku vyhlášenou 

karanténou, jiné se rozhodly vpouštět do budovy externisty (lektory) jen minimálně či vůbec, 

čili ještě v době (relativně) běžné výuky (do poloviny října) nebylo možné aktivity MAP, 

pochopitelně, realizovat v plném, plánovaném rozsahu. V průběhu školního roku byly školy, 

zejména mateřinky, oslovovány individuálně – realizaci aktivit jsme, jak dodala H. Paverová, 

nechtěli zbytečně uspěchat, vždy záleželo na zájmu té které škol(k)y, interních pravidlech, 

doporučení MŠMT či KHS a v neposlední řadě na aktuální situaci v dané organizaci (např. 

karanténa). Z důvodu nemožnosti uskutečnit aktivity dle plánu byly a jsou ve spolupráci se 

členy jednotlivých pracovních skupin projednávány alternativy, které byly rovněž nastíněny 

v příloze žádosti o změnu. Tento konkrétní dokument bude, jak avizovala H. Paverová, 

zaslán všem členům ŘV MAP k nahlédnutí. 

V rámci reflexe povinné podaktivity Podpora znalostních kapacit řídícího výboru byly H. 

Paverovou připomenuto, že se tato uskutečnila ve dvou termínech - 9. 12. a 15. 12. 2020 – 

ve formě webinářů. Původně byli členové Řídícího výboru osloveni s možností výběru ze 
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dvou nabízených termínů stran lektorek. Vzhledem k tomu, že preference termínů 9. a 15. 

prosince byly dosti vyrovnané, bylo – po (předchozí) telefonické domluvě s administrátorkou 

projektu a s lektorkami – rozhodnuto, že bude uskutečněn totožný webinář v obou termínech. 

Tzn., komu vyhovoval termín 9. 12., mohl se účastnit webináře v tomto, kdo preferoval 15. 

12., připojil se na webinář v daném termínu. Webináře byly realizovány společně za ŘV MAP 

pro Hlučínsko-východ a ŘV MAP pro Hlučínsko-západ. Zpětně lze nabídku dvou termínů 

hodnotit jako dobré rozhodnutí – díky tomu se totiž mohli povinné podaktivity účastnit 

prakticky všichni členové ŘV MAP, v opačném případě by byla účast poloviční. 

 

H. Paverová stručně shrnula průběh a specifika obou webinářů, zmínila, že členové ŘV MAP 

II obdrží jako jeden z výstupů hodnotící zprávu z obou akcí. Poznačila, že v závěru každého 

webináře (Podaktivita 2.12) byl otevřen prostor pro diskuzi, kdy mohli účastníci navrhovat 

kroky či konkrétní aktivity např. v oblasti spolupráce s rodičovskou veřejností či (obecně) 

témata, na které bychom se mohli více zaměřit. Z jednání, jak dodala H. Paverová, 

vykrystalizovaly dvě hlavní oblasti zájmu – téma bezpečnosti dětí na internetu / digiděti  

a práce s nadanými dětmi a žáky. Na prvním v pořadí začal realizační tým MAP pracovat 

vzápětí – osloven byl, na základě doporučení p. lektorky webináře Vaše dítě jako tvůrce 

v digitálním světě, pak lektor Jan Kršňák, který v termínu 25. ledna vedl webinář "Děti 

a technologie - jak děti připravit na stále digitálnější svět".  

 

Obdobné, resp. spřízněné téma (kybešikana, netolismus) si mohou jednotlivé školy volit také 

v rámci Programů prevence, které v MAPu pořádáme ve spolupráci s OPEN HOUSE 

Bruntál. V tématu, jak pokračovala H. Paverová, budeme pokračovat také v novém školním 

roce. V tom současném bylo ještě zamýšleno realizovat promítání dokumentu V Síti pro žáky 

ZŠ za účasti odborníka a s (jeho) doprovodným výkladem. S nápadem přišla koncem 

minulého šk. roku paní Darina Krejzlová z MěÚ Hlučín. Vzhledem k tomu, že se žactvo 

nemohlo od začátku nového školního roku mísit ani mezitřídně, natož meziškolně, vzala tato 

myšlenka za své. H. Paverová se pokusila na jaře letošního roku oslovit tvůrce dokumentu 

V Síti s nabídkou/žádostí realizace online besedy pro rodiče za účasti tvůrců, protagonistek 

a příp. také některého ze spolupracujících odborníků – na zaslaný e-mail však tvůrci 

prozatím nereagovali. 

 

Informace ohledně plánovaných webinářů k dalšímu tématu – „nadaní“ - včetně pozvánek 

obdrželi členové ŘV MAP v březnu via e-mail. Současně, jak doplnila H. Paverová, byly 

informace shrnuty v přiloženém přehledu vzdělávací nabídky. Přítomným bylo připomenuto, 

že byl ve spolupráci s nadačním fondem Qiido realizován minionline vzdělávací cyklus pro 

mateřské školy a 1. stupeň ZŠ > celkem 5 vzdělávacích akcí, z toho 2 pouze pro zástupce 

MŠ, 2 pouze pro zástupce ZŠ (a dalších organizací) a 1 společný. Společný webinář se 

věnoval tématu legislativa a byl určen primárně ředitelům mateřských a základních škol. 

Účastníci měli možnost seznámit se s fungováním právního systému a školského práva 

v něm a získat informace o právních podmínkách a možnostech ve vzdělávání MiND (= 

mimořádně intelet. nadaných) dětí.  

 

Tohoto, v pořadí druhého, webináře se však, jak podotkla H. Paverová, neúčastnil žádný 

zástupce vedení ZŠ, což paní lektorky trochu zklamalo a překvapilo. H. Paverová objasnila, 
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že příčinou byla bezpochyby tehdejší situace – částečný návrat žáků do školních lavic, 

zajištění procesu testování apod. Situace je v tomto školním roce zkrátka velice dynamická 

a nelze tak dopředu odhadnout, zda je načasování aktivit adekvátní. Účastníci mohli využít 

bezplatného testování, konzultací, pokládání individuálních dotazů via e-mail, nabídnuta byla 

i další systematická spolupráce či tipy na publikace a obohacující materiály. Dva webináře 

určené primárně zástupcům 2. stupně ZŠ lektorovala p. doc. Škrabánková, Vedoucí Centra 

pro výzkum vzdělávání v přírodovědných oborech a talentmanagement (OSU). Pokryty tak 

byly postupně všechny stupně - někteří pedagogové se účastnili jak aktivit organizovaných 

pod hlavičkou Qiido, tak webinářů s p. doc. Škrabánkovou. Další aktivity na téma „nadaní“ 

zkusíme škol(k)ám nabídnout v dalším školním roce, uvidíme, jaká bude zpětná vazba. 

 

V rámci posledního věcného bodu programu požádala H. Paverová nejprve o slovo paní 

Dagmar Quiskovou, vedoucí kanceláře MAS Hlučínsko. Paní Quisková přítomným předala 

informace o projektu OKAP. Moravskoslezský kraj, jak uvedla, obdržel dotaci na 

implementaci KAP a rozhodl se podpořit částkou (až) 1 mil. Kč pravidelnou celoroční činnost 

žáků formou kroužků v jednotlivých územích (ORP) MS kraje. Koncem loňského června byla 

vyhlášena daná výzva. Na základě dohody v území bylo domluveno, že nositelem projektů 

na Hlučínsku bude MAS Hlučínsko. Vzhledem k charakteru možných aktivit zvolilo jako 

partnery CVČ Kravaře (pro ORP Kravaře a 5 obcí ORP Opava) a DDM Hlučín (pro ORP 

Hlučín). Projekty, jak uvedla p. Quisková, musely být napsány v krátkém čase v průběhu 

července a podány do 31. 7. 2020.  

V plánu jsou kroužky robotiky (Úžasný svět robotiky pro mladší / starší žáky) a kroužky 

rukodělných činností a prací (Šikovní Prajzulkové). V rámci kroužků robotiky je domluvena 

rovněž spolupráce s Laboratoří robotiky při Slezské univerzitě v Opavě. K informaci p. 

Quiskové ke stavu schválení OKAP II p. Aneta Krakovková Raděvičová (zástupce 

MSK/KAP) upřesnila, že k finálnímu schválení k dnešnímu dni ještě nedošlo. P. Quisková 

poděkovala za upřesnění a zeptala se, zda jsou k dispozici bližší informace k projektům 

volnočasových aktivit. Paní Krakovková v tomto směru odkázala na jednání MSK s partnery 

(16. června), kde se partneři dozví všechny potřebné informace (informace k projektové, 

věcné, ekonomické části) tak, aby od 1. 7. 2021 bylo možné projekty realizovat. Paní Eva 

Jurášková z CVČ Kravaře kvituje, že se „našel program pro střediska volného času“ a na 

tomto místě poděkovala za spolupráci se zástupci MAS/MAP. H. Paverová také poděkovala 

za vstřícný přístup. Závěrem této části doplnila, že se obsahová náplň kroužků loni 

v červenci domlouvala a ladila se zástupci škol a CVČ/DDM.  

Vzhledem k tomu, jak podotkla H. Paverová, že má MAP hledat zdroje na realizaci aktivit 

i mimo vlastní projekt, zapojilo se Hlučínsko do projektu Eduzměna, resp. bylo tímto 

nadačním fondem podpořeno částkou 200 tis. Kč. Kvůli epidemiologické situaci však 

plánované aktivity nemohly být zrealizovány, namísto celodenní akce „Co se na Prajzské 

naučíš, ve světě jako když najdeš“, která se měla letos na jaře konat v areálu kravařského 

zámku, budou natočeny reportáže o základních školách. Natáčení, jak uvedla p. Quisková, 

probíhá právě v těchto dnech, z jednotlivých snímků bude následně zkompletován 

dokument. Jedna z dalších aktivit – manažerský program pro vedoucí pracovníky 
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MŠ/ZŠ/ZUŠ/SVČ – který zájemci preferují v prezenční a nikoli online formě, byl přesunut na 

podzim 2021. 

V rámci diskuze poděkoval p. Josef Kubáň členům realizačního týmu MAP za nadstandardní 

nasazení. H. Paverová taktéž poděkovala za dosavadní skvělou spolupráci a vstřícnost ze 

strany zástupců NPI. P. Quisková ještě závěrem informovala o momentálně hojně 

diskutovaném tématu Středního článku (SČ). Pilotáž SČ realizuje Eduzměna na Kutnohorsku 

(řízení zdola), v Semilech a Svitavách pak realizaci zaštiťuje MŠMT (řízení shora). Online 

setkání pro MSK ke Střednímu článku je naplánováno na 17. 6. 2021 a je otevřeno všem 

zájemcům. Informace spolu s pozvánkou zasílala H. Paverová v polovině května všem 

zástupcům MŠ/ZŠ/ZUŠ/SVČ via e-mail. P. Quisková dále dodala, že po MAP III bude 

následovat ještě MAP IV, MAP V již v plánu není, předpokládá se, že jej nahradí právě 

zmiňovaný střední článek. Pan Kubáň doplnil, že iniciativu pro přípravu SČ převzalo 

ministerstvo, žádné bližší informace momentálně prakticky nejsou k dispozici.  

H. Paverová v závěru všem velice poděkovala za účast na dnešním jednání,  ještě jednou 

velmi poděkovala za dosavadní výbornou spolupráci a popřála všem pohodové, klidné 

a především ve zdraví (!) prožité prázdniny! 

 

 
 
 
 
 

V ………………………     Dne ……………..  
 
                                                                       ……………………………………………….. 

Ing. Klára Kudlíková 
Předsedkyně Řídícího výboru MAP  

pro Hlučínsko západ II 
 


